



ស្ថាប័នប្រឆាំងអំពើពុករលួយ
ក្រុមប្រឹក្សាជាតិប្រឆាំងអំពើពុករលួយ

**សេចក្តីជូនដំណឹង
ស្តីពី**

**កិច្ចប្រជុំលើកទី៩ អាណត្តិទី៣ នៃក្រុមប្រឹក្សាជាតិប្រឆាំងអំពើពុករលួយ (ក.ជ.ប.ព.)
(ថ្ងៃចន្ទ ១២ កើត ខែមាឃ ឆ្នាំឆ្លូវ ត្រីស័ក ព.ស. ២៥៦៥ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី២៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២២)**

ក្រុមប្រឹក្សាជាតិប្រឆាំងអំពើពុករលួយ បានបើកកិច្ចប្រជុំលើកទី៩ អាណត្តិទី៣ ដោយមានវត្តមានសរុបចំនួន ១០រូប លើ ១១រូប ហើយបានដំណើរការក្រោមអធិបតីភាព ឯកឧត្តម តុប សំ ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាជាតិប្រឆាំងអំពើពុករលួយ ដោយបានសម្រេចលទ្ធផលដូចតទៅ ៖

- I. បានពិនិត្យ និងអនុម័តកំណត់ហេតុកិច្ចប្រជុំក្រុមប្រឹក្សាជាតិប្រឆាំងអំពើពុករលួយ លើកទី៨ អាណត្តិទី៣។
- II. ឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រី ឱម យ៉ិនទៀង ប្រធានអង្គភាពប្រឆាំងអំពើពុករលួយ បានរាយការណ៍អំពីសកម្មភាពការងារមួយចំនួនរបស់អង្គភាពប្រឆាំងអំពើពុករលួយ ដែលមានជាអាទិ៍៖

1- ការងារប្រកាសទ្រព្យសម្បត្តិ និងបំណុល

អង្គភាពប្រឆាំងអំពើពុករលួយ បានទទួលឯកសារប្រកាសទ្រព្យសម្បត្តិ និងបំណុល តាមរបប២៧ ឆ្នាំ២០២២ សរុបចំនួន ១៥.០២៨ រូប (ដែលក្នុងនោះ មានឈ្មោះស្ត្រី-លាយប្រញាប់-ចូលនិវត្តន៍-មរណៈភាព ចំនួន ៥៧៦រូប) ស្មើនឹង ៩៩.៩៩% នៃចំនួនត្រូវប្រកាសសរុប ១៥.០៥០ រូប។

អង្គភាពប្រឆាំងអំពើពុករលួយ ក៏បានទទួលឯកសារប្រកាសទ្រព្យសម្បត្តិ និងបំណុល ចំនួន ២៧៤ រូប តាមមូលហេតុផ្សេងទៀត ៖ តែងតាំងថ្មី ១៥៥ រូប - លាយប្រញាប់អាណត្តិពីការងារ ៤២ រូប - បញ្ឈប់ពីការងារ ១១រូប - និងចូលនិវត្តន៍ ៦៦ រូប។

អង្គភាពប្រឆាំងអំពើពុករលួយ បានបើកស្រោមសំបុត្រពិនិត្យទ្រព្យសម្បត្តិ និងបំណុល ចំនួន ១៦នាក់ តាមសំណូមពរស៊ើបអង្កេតចំនួន ៧ ករណី។

2- ការងារពាក្យប្តឹង

អង្គភាពប្រឆាំងអំពើពុករលួយ បានទទួលពាក្យប្តឹងសរុបចំនួន ៤៦ បណ្តឹង (អនាមិក ចំនួន ២៣ បណ្តឹង ស្មើនឹង ៥០%)។ ក្រុមអ្នកច្បាប់របស់អង្គភាពប្រឆាំងអំពើពុករលួយ បានប្រជុំពិនិត្យវិភាគ និងមានចំណាត់ការលើពាក្យប្តឹង ជារៀងរាល់ព្រឹក នៃថ្ងៃបន្ទាប់ដែលទទួលបានពាក្យបណ្តឹង។

ពាក្យប្តឹងចំនួន ១០ ត្រូវបានស្រាវជ្រាវ និងបញ្ចប់ ដោយរកឃើញថាមិនមានតម្រូវការពាក់ព័ន្ធនឹងអំពើពុករលួយ។ អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ បានធ្វើយតបទៅម្ចាស់បណ្តឹងវិញចំនួន ២៩ លិខិត អំពីលទ្ធផលនៃការស្រាវជ្រាវរបស់អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយទៅលើលិខិតប្តឹង - បានធ្វើលិខិតឱ្យសាមីស្ថាប័ន សាមីខ្លួន បំភ្លឺចំពោះការចោទប្រកាន់ចំនួន ៣៦ លិខិត - បានធ្វើលិខិតកោះហៅមកស្តាប់ការបំភ្លឺចំនួន ២៥ លិខិត - សាមីស្ថាប័ន សាមីខ្លួន បានបំភ្លឺ និងភ្ជាប់ឯកសារបង្ក្រាបចំនួន ២៣ លិខិត - និងធ្វើលិខិតអនុវត្តមន្ទីរចំនួន ០៤ លិខិត។

3- ការងារបង្ការ និងទប់ស្កាត់

អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ បាន និងកំពុងដំណើរការការស្រាវជ្រាវរៀបចំសៀវភៅការអប់រំស្តីពីការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ ដើម្បីដាក់បញ្ចូលក្នុងកម្មវិធីសិក្សាមិត្តភាពសិក្សា និងសាលាវិជ្ជាជីវៈ។ អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ បានចូលរួមសង្កេតការណ៍ការប្រឡងចំនួន ៣ លើក នៅ រាជបណ្ឌិតសភាវិជ្ជាជីវៈតុលាការ ៖ 1-ការប្រឡងជ្រើសរើសសិស្សអាជ្ញាសាលា ជំនាន់ទី២ 2-ការប្រឡងជ្រើសរើសសិស្សសាការី ជំនាន់ទី៣ និង 3- ការប្រឡងជ្រើសរើសសិស្សក្រឡាបញ្ជី ជំនាន់ទី៨។

4- ការងារបណ្តុះបណ្តាល

អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ បានបើកវគ្គបណ្តុះបណ្តាលទាំងក្នុង និងក្រៅប្រទេសជូនមន្ត្រីរបស់ខ្លួនចំនួន ៣៧៖ 1-វគ្គបំប៉នបំប៉នផ្នែកច្បាប់ 2-ការថែរក្សាសុខភាព និង 3-វគ្គជំនាញវិជ្ជាជីវៈប្រឆាំងអំពើពុករលួយ ដែលផ្តួចផ្តើមដោយគណៈកម្មការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ និងសិទ្ធិពលរដ្ឋកូរ៉េ ដើម្បីពង្រឹង និងពង្រីកសមត្ថភាពរបស់មន្ត្រីក្នុងការអនុវត្តការងារប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់ថែមទៀត។

5- អំពីករណី

ក- ករណីកោះរ៉ុង៖ ក្នុងវគ្គបច្ចុប្បន្ននេះ អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយកំពុងបំពេញការស៊ើបអង្កេតតាមការប្រគល់ឱ្យវិសាលាដំបូងខេត្តព្រះសីហនុ (ស្ថាប័នអយ្យការ) ហើយបានកោះហៅ និងស្តាប់ចម្លើយជនសង្ស័យមួយចំនួន។ ជនសង្ស័យមួយចំនួនទៀតដែលរឹងរូសមិនព្រមចូលមកផ្តល់ចម្លើយ អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ នឹងចេញលិខិតនាំខ្លួនក្នុងសប្តាហ៍នេះ។

ខ- ករណីបណ្តឹងឧកញ៉ា ខួង ងឿប (អ្នកនាំពាក្យអង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ នឹងជម្រាបជូនសាធារណៈជននៅពេលក្រោយ)។

ក្រុមប្រឹក្សាជាតិប្រឆាំងអំពើពុករលួយ បានវាយតម្លៃខ្ពស់ក្រុមជនបង្គោលប្រឆាំងអំពើពុករលួយ ក្រសួង-ស្ថាប័ន និងរាជធានី-ខេត្ត ដែលបានរួមគ្នាបញ្ចប់ទាំងស្រុងដោយជោគជ័យ នូវការប្រកាសទ្រព្យសម្បត្តិ និងបំណុលតាមរបប២៤ ឆ្នាំ ២០២២។

មកទល់នឹងពេលនេះ ក្រុមប្រឹក្សាជាតិប្រឆាំងអំពើពុករលួយអាចវាយតម្លៃបានពីតួនាទីរបស់អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ពីសង្គមរបស់យើងពីភាពម៉ឺងម៉ាត់ ម៉ត់ចត់

ល្អិតល្អន់ មានការទទួលខុសត្រូវរបស់អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ។ ការប្រឡងប្រជែងនានា ក៏សង្គម ចាត់ទុកអង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ ជាតែរក្សាកម្មវិធីសម្រាប់សង្គម មហាជនរបស់យើង ទទួលស្គាល់ច្បាស់ថា អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ ជាអង្គការស្នាមខ្លួនឯង។ ពិតហើយថាអ្នកខ្លះចង់ ឱ្យអង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយចាប់ឱ្យបានច្រើន ហើយមើលរំលងជ្រុងពីរផ្សេងទៀត គឺអប់រំ និងបង្ការ ទប់ស្កាត់ដែលជាកត្តាកំណត់ច្រើនជាង សម្រាប់រួមចំណែកកែប្រែផ្នត់គំនិត ទម្លាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងអំពើ ពុករលួយនៅក្នុងសង្គម។

អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ ជំរុញការងារបូកសរុបការងារអនុវត្តអភិក្រមទាំង៥របស់សម្តេច អគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន (ទ្ទះកញ្ជក់ ជូតទឹក ដុសក្អែក ព្យាបាល និងរះកាត់) តាមគ្រប់ក្រសួង- ស្ថាប័ន អាជ្ញាធរថ្នាក់ក្រោមជាតិ ដើម្បីក្រសួង-ស្ថាប័ន អាជ្ញាធរថ្នាក់ក្រោមជាតិ ប្រើប្រាស់អំណាចរបស់ខ្លួន ក្នុងការពង្រឹងក្រសួង-ស្ថាប័ន អាជ្ញាធរថ្នាក់ក្រោមជាតិដោយខ្លួនឯង ទាំងកម្រិតវិធានការរដ្ឋបាល ទាំងកំរិត វិធានការដាក់វិន័យ។

ថ្ងៃចន្ទ ១២ កើត ខែមាឃ ឆ្នាំឆ្លូវ ត្រីស័ក ព.ស. ២៥៦៥
ធ្វើនៅរាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី២៩ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២២

